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I. Zahájení a přivítání hostů 
II. Zpráva o činnosti SDH za rok 2021 
III. Zpráva hospodáře 
IV. Zpráva revizora sboru 
V. Kontrola plánu činnosti na rok 2021 
VI. Kulturní vystoupení mladých hasičů 
VII. Plán činnosti na rok 2022 
VIII. Diskuse 
IX. Usnesení 
X. Závěr 
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Úvod 
Vážené sestry, bratři a hosté, 
dovolte mi Vás přivítat na výroční valné hromadě SDH Želechovice nad Dřevnicí, kde se blíže 
seznámíme s činností sboru za uplynulý rok. Celosvětová pandemie COVID 19 bohužel značně zasáhla 
i do našeho chodu sboru a činnost musela být značně omezena. V následujících okamžicích se vám 
pokusím přiblížit, jak to v letošním roce vypadlo s naší působností. 
 
Činnost sboru 
Naše činnost v minulých letech byla poměrně rozsáhlá, a tak jako v minulém roce tak i v tom letošním 
bylo naše působení značně ovlivněno koronavirovým onemocněním (COVID-19). 
První akce byla ve druhém únorovém týdnu, kdy se sešlo několik bratrů s tím, že udělají kluziště pod 
sokolovnou. Nachystaly se mantinely, sněhem se vyrovnaly nerovnosti a mohlo se začít kropit. Kluziště 
využívaly hlavně děti a veřejnost k zimním radovánkám. 
V neděli 16. května 17:54, požár výškové budovy Želechovice nad Dřevnicí, ulice 4. května 336. Vyjede 
HZL 817, HZL 818. Hoří ve sklepě, dvě osoby v objektu zraněny. Zpráva, která zvedla ze židle nejednoho 
hasiče. Nicméně Vás uklidníme, šlo pouze o simulovaný poplach, kdy si členové naší výjezdové jednotky 
vyzkoušeli záchranu osob z "hořícího" objektu. Závěrem pak bylo probrání nedostatků, shrnutí celé 
akce a její vyhodnocení. V sobotu 29. května jsme se rozhodli uspořádat kácení máje, jelikož proběhlo 
rozvolňování v souvislosti s covidem. Kácení předcházelo stavění, protože májka zatím nestála. Vše se 
podařilo, a tak jsme mohli začít s kácením, které rovněž dopadlo na výbornou. Jsme rádi, že se opět 
podařilo tuhle tradici dodržet. 
Ve dnech 4. - 5. června se další dva členové výjezdové jednotky zúčastnili dvoudenního kurzu NDT – 
nositelů dýchací techniky. V sobotu 26. června proběhla v naší obci akce pro děti Dobrodružná cesta 
za pokladem. Konec celé akce byl situován u nás na Střelnici, kde se na ukončení celé akce opékaly 
špekáčky. Ještě předtím však naši mladí hasiči provedli ukázku zásahu z cisterny, po které si přítomné 
děti mohly za dohledu a dopomoci zkusit zastříkat z proudnice. V neděli 27. června se u nás v obci 
uskutečnila pouťová ukázka dálkové dopravy vody. Ve 14 hodin se obcí rozezněla siréna, která svolává 
hasiče k výjezdu. V součinnosti s okolními sbory se poté na trase pošta – střelnice vytvořilo vodní 
dopravní vedení za pomoci hadic B a cisteren či požárních stříkaček. Na začátku vedení byly Lužkovice, 
které sály vodu a na konci zasahovali naši kluci proti hořícímu domku. Voda došla do zasahující cisterny 
po 9,5 minutách od doznění sirény, což byl velmi slušný čas. Ve dnech 29. a 30. června jsme se společně 
se sbory z Pasek a Lípy rozhodli vyrazit na pomoc do tornádem zasažené oblasti Jihomoravského kraje. 
Přidělena nám byla obec Pánov a celkem jsme zde strávili 2 dny. Během této doby jsme zvládli udělat 
novou střechu na části garáží patřící k bytovému domu. Byli jsme k ruce tesařům, kteří dělali nové 
střechy na rodinných domech. Odklízeli vše, co se dalo. Ať už z okolí domů či nedaleké cyklostezky. 
Pomáhali jsme s čištěním cihel a odklízením všeho v okolí, nyní již všem známé, hájenky. Práce se 
udělalo, myslím, spousty, ale pořád to byla jen kapka v moři. 
V pátek 2. července se uskutečnil první TFA závod, zařazen do Zlínské ligy železných hasičů ve Velkých 
Karlovicích – Tísňavách. Jednalo se, jako každý rok, o noční závod. Za náš sbor letos vyrazila 
reprezentovat sestra Ivana Hrazdirová. Závod zdárně dokončila s časem 4:41:69 a umístila se na 11. 
místě z celkem 14 startujících. V sobotu 24. července jsme se zúčastnili oslav 130 let od založení SDH v 
Lužkovicích. 
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Ve středu 18. srpna se náš sbor vydal do Zlína na příměstský tábor Základní umělecká škola Zlín – Jižní 
Svahy. Při příjezdu na místo jsme provedli ukázku hasičského zásahu s natažením jednoho útočného 
proudu. Potom jsme dětem naplnili džberovky, aby si mohly vyzkoušet hašení na nachystaný terč s 
plechovkami. Hlavním překvapením byla pěnová party, kterou jsme připravili, a dětem se velice líbila. 
Nakonec jsme jim vysvětlili, jak vypadá výstroj hasiče, popsali jsme naši techniku a odpověděli na 
otázky přítomných dětí, při kterých si mohly projít naši cisternu a prohlédnout si její technické 
vybavení. V sobotu 28. srpna se kolem našeho areálu Střelnice jela oblíbená Barum rally Zlín. Probíhala 
zde rychlostní zkouška Pindula a to hned 2x. V našem areálu máme exkluzivní divácký svah, a tak jsme 
měli plné ruky práce. 
V sobotu 25. září proběhl u nás v obci hasičský den. Vše odstartovalo 3. ročníkem hasičské pouti. O půl 
11 se začali hasiči z našeho okrsku a občané scházet u pomníku padlým u obecního úřadu. Po přivítání 
starostou obce byli ocenění hasiči z našeho a paseckého sboru za pomoc po tornádu na Hodonínsku, a 
poté byl položen věnec u pomníku. Pak za doprovodu hudby jsme šli do kostela na mši svatou. Po ní 
jsme se v průvodu i s hudbou odebrali do areálu Střelnice, kde akce pokračovala volnou zábavou. Den 
nám pokračoval hasičskou silovou soutěží TFA, která se nad očekávání povedla.  
Celou akci ukončila večerní zábava se skupinami Niemandi a VitaminM. 
V sobotu 16. října jsme po loňské pauze kvůli covidu opět chodili s beranem po obci a večer uspořádali 
hodovou zábavu. Letos to byl už 15. ročník. Na večerní zábavě nám zahrála skupina Clera. Moc všem 
děkujeme za občerstvení či finanční příspěvek do kasičky a také těm co si večer přišli zatančit. 
Zatím poslední činností letošního roku bylo v sobotu 6. listopadu každoroční Shromáždění 
představitelů sborů okresu Zlín a tentokrát ve Vizovicích. 
Zbývající akce byly zrušeny případně přesunuty na termíny, které to budou umožňovat. Věřme, že se 
v roce 2022 vrátíme alespoň z větší části k činnostem, které náš sbor dělají sborem. 
 
Družstvo mužů 
Stejně jako minulý rok, byl i tento rok poznamenán Covidem 19. Čekalo se, kdy se uvolní společenské 
restrikce, což se stalo v půlce června. Díky tomu se mohl naplánoval seriál soutěží, kdy Klečůvka 
nakonec svou soutěž udělala netradičně jako poslední v září. 
První soutěž byla v Lužkovicích v červenci. I v 8 lidech se nám podařilo našeho největšího soupeře – 
kluky z Pasek – po jejich menším zaváhání předběhnout, a tak se nám v této napínavé soutěži podařilo 
zvítězit. Druhá soutěž se měla konat v Lípě, ale nakonec jeli místní hasiči pomáhat po tornádu do obcí 
na Hodonínsku a tak byla další soutěž až na Pasekách na konci července. Byli jsme opět jen v 8 lidech. 
Nakonec se nám podařil super čas, který znamenal solidní druhé místo. Třetí soutěž se konala v Lípě v 
náhradním termínu v neděli. Trať byla opět změněná, a jelikož nebyl povolen trénink, o to víc zajímavé 
to bylo. Měli jsme rozběhnuto velmi solidně, ale chyba u savic nás stála drahocenné sekundu, což 
nakonec znamenalo bronz. Předposlední soutěží byla ta na domácí půdě. Jelikož jsme startovali jako 
první, měli jsme výhodu suché tratě. Dobře rozběhnutý útok zbrzdila chyba u savic a na jednom 
z proudů. Také klukům z Pasek ani z Jaroslavic se útok vůbec nepovedl a jediný kdo nás předčil, byla 
Lípa a naše béčko, které na naší domácí soutěži nakonec vyhrálo! Kluci a holky předvedli opravdu skvělý 
výkon, za nějž jim patří velká gratulace! Na poslední soutěží na Klečůvce byla první 3 místa průběžného 
pořadí vměstnána do 4 bodů. My jsme tedy měli výhodu, že jsme byli průběžně první. Náš pokus 
proběhl dle představ bez nějakých větších komplikací. Bohužel nás o půl vteřinku předběhla Lípa a pak 
o sekundu i Paseky. To znamenalo až třetí místo na soutěži. 
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Po konečném součtu trestných bodů jsme měli stejný počet jako kluci z Pasek, ale jelikož měli více 
lepších umístění, prvenství připadlo jim a my jsme se museli spokojit s celkovým druhým místem 
v soutěžích GP 8. okrsku. I tak jsme byli samozřejmě velmi rádi, ale to vědomí, že to bylo pouze o 
umístění, to trošku kazí… 
 
Družstvo mladých hasičů 
Velké díky patří jejím vedoucím sestře Hrazdirové a bratru Balajkovi, kteří se zasloužili o fungující 
seskupení a jejichž působení je velmi obsáhlé ať už se jedná o nejrůznější soutěže, tak i různé exkurze 
na zajímavá místa v našem okolí. Bohužel kvůli situaci s COVID 19 se toho i v roce 2021 mnoho stihnout 
nedalo. 
Letošní první a zároveň poslední zkušenou byl 4. ročník Memoriálu Vladislava Žitného v Želechovicích 
nad Dřevnicí. Celkově se zúčastnilo 13 týmů (6 mladších, 7 starších). My jsme měli své zástupce v obou 
kategoriích. Jelikož bylo týmů 13, rozhodli jsme se, že se půjde na dva pokusy. První pokus našim 
týmům nevyšel dle jejich představ, a tak jsme doufali, že další pokusy budou lepší. Druhé pokusy byly 
pro naše týmy o poznání lepší, ale i tak to nestačilo na pohárové příčky.  
Celou soutěž provázelo opravdu spoustu krásných útoků, a i děti si to očividně užívaly. Společně s 
poháry pak převzaly všechny soutěžní týmy i sladkou odměnu a pak se pomalu všichni rozjeli zpět 
domů. 
 

Zásahy 
V roce 2021 jsme asistovali zatím u čtyř zásahů v blízkém okolí, a věřme, že je to pro letošní rok konečné 
číslo. Topná sezóna je v plném proudu, spoléhejme, že obezřetnost našich spoluobčanů je maximální 
pro dané roční období. 
Středa 30. června, Provodov. První výjezd pro naše kluky s dýchací technikou. Na místě hořel přístřešek, 
kde byl uskladněn materiál a jiné věci. Po příjezdu jsme zkontrolovali situaci, a jelikož už byl požár v 
podstatě pod kontrolou, dostali jsme za úkol doplňovat vodu ostatním sborům. Asi po půl hodině byl 
oheň uhašen a většina jednotek včetně nás byla odeslána zpět na základnu.  
O měsíc později nám byl vyhlášen poplach, již okolo 4. hod ranní k požáru ve sklepních prostorech v 
rodinném domě na ulici Lysá v naší obci. Do 10 minut jsme byli na místě a po krátkém infu od velitele 
zásahu šli dva naši kluci s dýchací technikou dovnitř pomoct profíkům, kteří již oheň hasili. Oheň byl 
rozhořen opravdu hodně. Po asi hodině se oheň i dalšími ohnisky podařilo zdolat a po zkontrolování 
prostor se začalo v kooperaci s vyšetřovatelem HZS Zlínského kraje s jejich vyklízením. Po kontrole 
prostor jsme byli na místě ponecháni na dohlídku, při které jsme pomohli ohořelý vyvezený materiál 
naložit do přistaveného kontejneru. 
Sobota 14. srpna, Zlín – Mladcová. Třetí poplach v letošním roce, tentokráte se jednalo o pátrání po 
pohřešované osobě. Po 4 hodinách neúspěšného hledání byla akce ukončena cca v 15 hodin. Hledání 
mělo nakonec tragický konec. 
Pátek 10. prosince, Vizovice. Zatím poslední výjezd byl až do Vizovic, kde hořel rodinný dům v části 
Dubovsko daleko od města a hlavní silnice. Jelikož na místo vede pouze úzká cesta a zrovna byl 
napadaný sníh, dostat se na místo bylo pro všechny náročné. Některé cisterny i zapadly. Nakonec po 
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dlouhých hodinách byl požár uhašen, ale s velkými následky na domě. U tohoto zásahu jsme používali 
dýchací techniku ve velkém rozsahu, kdy jsme vydýchali asi 12 lahví se vzduchem. V současné době 
probíhá finanční sbírka pod záštitou města Vizovice na pomoc zde žijící rodině. 
 
Činnost jednotky/sboru v číslech 
V našem sboru máme 1 vyškoleného velitele jednotky, 3 velitele družstva, 9 řidičů, 6 strojníků, 1 
člověka na obsluhu motorové pily a 7 nositelů dýchací techniky. 
Sbor aktuálně eviduje 78 členů, z toho je 22 členů mladých hasičů do 15 let a 2 do 18 let, dále 21 žen a 
33 mužů. 
Za tento rok bylo odpracováno 230 hodin při údržbě techniky a zbrojnice. Dalších 900 hodin bylo 
odpracováno na Střelnici a 350 hodin při pořádání kulturních akcí pro občany Želechovic nad Dřevnicí 
dále to bylo 20 hodin práce pro obec, což v součtu dělá celkově 1500 brigádnických hodin. 
Schůze sboru, pravidelná školení a plánování činnosti sboru byla v roce 2021 značně omezena, kvůli 
COVIDU 19. 
V současnosti také několik členů našeho sboru pravidelně daruje krev ve zlínské nemocnici, a dokonce 
je pár členů uvedeno na seznamu dobrovolných dárců kostní dřeně. 
Pokud by naše činnost někoho zajímala blíže, může navštívit náš web, či facebookový profil sboru, kde 
se dozví více podrobností včetně nejbližších plánů sboru. 
 

Závěr 
Především chci jménem sboru poděkovat všem členům za jejich práci, kterou v letošním roce odvedli. 
Nechci zapomenout ani na naše podporovatele z řad vedení obce, občanů, rodinných příslušníků a 
občanských sdružení v naší obci.  
Nyní bych chtěl všem popřát do blížícího se nového roku hlavně mnoho zdraví, ať nás neopouští v téhle 
nelehké době. 

 
Zpracoval: Ing. Tomáš Čechmánek 

jednatel 


